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Rangos esemény színhelye volt a Tessedik Sámuel Főiskola 
Pedagógiai Főiskolai Kara november 15-én és 16-án. Immár 
37. alkalommal rendezik meg a Mozgásbiológiai Konferenciát 
Magyarországon, de Szarvas előtt csupán egyszer Budapesttől 
eltérő helyszínen. Tíz éve Agárd adott otthont a rendezvény-
nek, most pedig Szarvas. 

Mozgásbiológiai konferencia Szarvason

Testnevelés, sport a tudomány rangján

A konferencián az elismert 
magyarországi tudományos 
műhelyek képviselői mellett a 
szakma határon túli elhivatott-
jait is köszöntötte Gaál 
Sándorné a vendéglá-
tó kar egészségnevelési 
tanszékének vezetője. 
A résztvevők egy per-
ces néma főhajtással 
tisztelegtek az egy éve 
elhunyt Rigler Endre 
professzor előtt, aki 
múlhatatlan érdemeket 
szerzett a sporttudo-
mány hazai elismerte-
tésében, s aki sokat tett 
azért, hogy a 37. Moz-
gásbiológiai Konferen-

ciát Szarvason rendezzék meg. 
Dr. Lakatos Vilmos a TSF 

oktatási rektor-helyettese a 
konferenciát üdvözölve bemu-

tatta intézményét a vendégek-
nek, majd pedig az iskolai test-
nevelés, a sport jelentőségére 
mutatott rá abban a világban, 
melyben a gyerekek életének 
már nem elmaradhatatlan része 
a mozgás. 

A Semmelweis Egyetem Test-
nevelési és Sprottudományi Ka-
rának dékán-helyettese dr. Ha-

mar Pál legelőször is a szimpó-
ziumon résztvevő Phd. hallga-
tókhoz szólt, felhívta a fi gyel-
müket arra, hogy bár a konfe-
rencia az előkészületekből ítélve 
sikeres lesz, tartsák szem előtt, 
hogy a tudomány nem lezárha-
tó, hanem folyamatos tevékeny-
ség kell, hogy legyen. Jó dön-
tésnek nevezte, hogy  Szarvas 

ad otthont a konferen-
ciának, mint mondta, 
a változó helyszínek jó 
hatással vannak a ren-
dezvényre.

A vendéglátó város 
nevében Babák Mihály 
Szarvas polgármeste-
re köszöntötte a tudo-
mányos tanácskozás 
résztvevőit. Elmond-
ta, a város első számú 
vezetőjeként nem csak 
azért érez felelősséget, 
hogy a szarvasi gyere-

kek szülővárosukban tanulhas-
sanak kisiskolás koruktól a fő-
iskoláig, de fontosnak tartja a 
fi atalok testedzését, a sportot 
is. Beszámolt róla, hogy Szar-
vas – mely kiérdemelte a nem-
zeti sportváros címet – mintegy 
50 sportegyesülettel rendelke-
zik. A konferencia résztvevőit 
munkájuk folytatására bíztat-
ta, mert mint mondta, egészsé-
ges társadalmat csak testileg is 
edzett emberek alkothatnak.

A plenáris ülés előadói Rád-
li Katalin az Oktatási Mi-
nisztérium főosztályvezetője, 
Gombocz János a Semmelweis 
Egyetem Testnevelési és Sport-
tudományi Karának tanszék-
vezetője, Takácsné Hájos Má-
ria a TSF Mezőgazdasági Víz- 
és Környezetgazdálkodási Ka-
rának dékánja és Szakács Mi-
hályné a TSF Pedagógiai Kará-
nak tanára voltak. Ezt követően 
a konferencia négy szekcióban 
zajlott két napon keresztül.

A múlt héten tudósítottunk arról, hogy Babák Mihály polgár-
mestert köszöntötték 60. születésnapján, s ebből az alkalom-
ból a Közszolgálatért Érdemérem Arany fokozata kitüntetést 
is átnyújtották neki. Mindezek kapcsán kértünk interjút a 
polgármestertől, akitől elsőként arról érdeklődtünk, mi a tit-
ka vitalitásának, hiszen akik ismerik, tudják jól, hogy lendü-
letben, energiában nincs nála hiány.

Egy ember annyit ér, amennyivel 
másoknak szolgálni tud

– Talán örökletes, azt hiszem 
családi vonás. Vannak hama-
rabb öregedő emberek, vannak 
később öregedők, nekem apám 
és anyám is ilyen. Meg nincs is 
idő öregedni. A mai világ tempót 
diktál, ennek is meg kell felelni.

– A kerek évfordulók álta-
lában összegzésre késztetik az 
embert, volt-e ideje valamilyen 
leltárt készíteni?

– Nem készítettem leltárt. Az 
ember magányos óráiban – mert 
bár csapattagnak, csapatban dol-

gozó embernek tartom magam, 
de a magányos percekre, órákra, 
mint mindenki másnak nekem is 
szükségem van –, szóval a magá-
nyos órákban szoktam átgondol-
ni a dolgaimat. Mérleget is készí-
tek, mert fontos tudni, hogy mi 
volt jó, és mi volt kevésbé jó, ha 
túl sok a nem jó dolog, akkor ér-
demes változtatni. De külön lel-
tárt nem csináltam. Évente és 
négyévente mindenki számára 
hozzáférhetően összegzünk.

– Olvastam a megyei lapban, 
hogy még nem kapott kormányki-
tüntetést, ez a mostani meglepte?

– Abszolút meglepetés volt, 
és tényleg nem kaptam még ál-
lami kitüntetést. Egyszer Orbán 
Viktortól, 2002-ben kaptam egy 
Szent István emlékérmet,

(folytatás a 3. oldalon)


